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2024-10-14 Kommunfullmäktige 2024-10-14 

Ledamöter: M=19 C=12 L=6 8=5 KD=4 SO=3 MP=2 

Ersättare: M=10 C=6 8=3 L=3 SO=2 KD=2 MP=2 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 
Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 
Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 
Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 
Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Erika Svanström (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Gunnar Liljegren (KO) 

Närvaro 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Ersättare 

Emma Wicksell (M) 

Anna Sarkany (M) 
Sarah Korduner lzosimov (C) 

Karl Stenqvist (S) 

Erik Baggström (KO) 
Ingela Gilljam Papinski (C) 

Lars-Gunnar Wall in (L) 

Björn Strenger (C) 

Eva von Sydow (C) 

Summa 51 

Summa 28 

fr.o.m. § 134 t.o.m. § 133 

fr.o.m. § 134 t.o.m. § 133 

t.o.m. § 137 § 138 

fr.o.m. § 139 



Ersättare Närvaro 

Emma Wicksell (M) X 
Anna Sarkany (M) X 
Richard Törnqvist af Ström X (M) 
Inger Ohlsson Blomberg 

X (M) 
Karin Skiöld (M) X 

Jolanta Kowalkowska (M) X 
Christer Bergquist (M) X 
Michael Kindahl (M) X 
Johan Hjelmqvist (M) X 

Truls Sandberg (M) X 
Sarah Korduner lzosimov X (C) 
Ingela Gilljam Papinski (C) X 
Eva von Sydow (C) X 
Björn Strenger (C) X 
Eric Skoglund (C) X 
Oesiree Lindqvist {L) 
Lars-Gunnar Wallin (L) X 

Karl Stenqvist (S) X 
Bodil Ström (S) 
Åsa lnde (S) 
Erik Baggström (KO) X 
Thomasine von Essen 
(KO) 
Björn Waltre (SO) 
Kjell Rosen (MP) X 

Gun-Britt Lindström (MP) X 
VAKANT(SO) 
Lennart Sundquist (L) X 
Jesper Isaksson (C) X 
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§ 130 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 131 
 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

För kommunfullmäktiges kännedom anmäls följande: 
1. Länsstyrelsens beslut av den 27 september 2024 om att utse Christer 

Lidgard (C) till ny ledamot och Jesper Isaksson (C) till ny ersättare i 
kommunfullmäktige. Avgången ledamot är Lukas Johannesson (C). 

2. Länsstyrelsens beslut av den 27 september 2024 om att utse Vladyslav 
Tumachov (SD) till ny ledamot i kommunfullmäktige. Ny ersättare efter 
honom har inte kunnat utses. Avgången ledamot är Christer Erestål 
(SD). 

__________ 
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§ 132 KS 2024/0369 
 

Interpellation till kommunstyrelsens fastighets- och 
exploateringsutskotts ordförande angående 
Klövergärdet 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) ställer en interpellation till kommunstyrelsens 
fastighets- och exploateringsutskotts ordförande angående Klövergärdet. 

Överläggning 
Kommunstyrelsens fastighets- och exploateringsutskotts ordförande 
Christian Hoas (M) besvarar interpellationen muntligt. 
Under överläggningen yttrar sig även Christian Ljungdahl (C), Carolin 
Robson (MP), Kristin Eriksson (C), Claës Breitholtz (M), Lovisa Eriksson 
(C) och Siv Sahlström (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
notera att överläggningen är avslutad och finner att kommunfullmäktige så 
beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 
2. Kommunfullmäktige noterar att överläggningen är avslutad. 
__________ 
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§ 133 KS 2024/0370 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
angående hanteringen av renoveringen av 
Samsövikens brygga i Djursholm 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) ställer en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande angående hanteringen av renoveringen av Samsövikens brygga i 
Djursholm. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Därefter ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska bordlägga 
ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 134 KS 2024/0314 
 

Fördelning av extra statsbidrag 2024 till skolorna 

Ärende 
Regeringen har beslutat att Skolverket ska betala ut ett engångsbelopp om 
500 miljoner kronor till landets kommuner. Bidraget betalas ut till alla 
kommuner för att stödja olika insatser i både kommunala och fristående 
skolor. Bidraget fördelas proportionellt utifrån antalet barn och unga i 
åldrarna 6–19 år i varje kommun. Syftet är att skapa goda förutsättningar för 
att upprätthålla kvaliteten i undervisningen och minska risken för att 
inflationen negativt påverkar barns och elevers rätt till utbildning och 
stöd. Statsbidraget är ett generellt statsbidrag och enligt kommunens 
ekonomistyrningsregler behöver kommunfullmäktige ta ställning till hur det 
ska fördelas. 
Med föreliggande ärende beslutar kommunfullmäktige att betala ut 
statsbidraget till utbildningsnämnden som i sin tur ska fördela ut det till 
samtliga huvudmän som har inskrivna elever som är folkbokförda i 
Danderyds kommun i åk F-9. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar fördela det extra statsbidraget uppgående till 1 
963 066 kronor till utbildningsnämnden, att i sin tur fördela ut till samtliga 
huvudmän som har inskrivna elever som är folkbokförda i Danderyds 
kommun i åk F-9, via peng. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Olle 
Johansson (S) och Ulla Hurtig Nielsen (M) biträder Johanna Hornbergers 
(M) yrkande. 
Bo Lagercrantz (SD) yrkar följande ändring: 
”Angiven beslutssats ersätts i sin helhet av följande: Kommunfullmäktige 
beslutar fördela det extra statsbidraget uppgående till 1 963 066 kronor till 
utbildningsnämnden som tilläggsanslag till nämndens driftbudget för 2024.” 
Carolin Robson (MP) biträder Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 
Johanna Hornberger (M) yrkar avslag på Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Patrik Nimmerstam (C). 



  Sammanträdesprotokoll 9 (35) 
Sammanträdesdatum 
2024-10-14 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                 Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Bo Lagercrantz (SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar fördela det extra statsbidraget uppgående till 1 
963 066 kronor till utbildningsnämnden, att i sin tur fördela ut till samtliga 
huvudmän som har inskrivna elever som är folkbokförda i Danderyds 
kommun i åk F-9, via peng. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden 
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§ 135 KS 2024/0170 
 

Redovisning av hur beviljat partistöd använts under 
2023 och utbetalning av partistöd för 2025 

Ärende 
Kommuner får ge partistöd i form av ekonomiskt bidrag eller annat stöd till 
politiska partier i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap 29–32 §§ 
kommunallagen. Kommunfullmäktige har i enlighet med nämnda 
bestämmelser den 22 september 2014 (§ 68) antagit kompletterade regler för 
kommunalt partistöd i Danderyds kommun. En grundläggande förutsättning 
för att erhålla partistöd är att partiet har lämnat in en skriftlig redovisning 
om hur partistödet har använts, inklusive en granskningsrapport, senast sex 
månader efter redovisningsperiodens utgång. Samtliga partier i 
kommunfullmäktige har lämnat in dessa handlingar inom stipulerad tid och 
är berättigade att erhålla partistöd för år 2025.  

Parti Beräkningsgrund Partistöd 
Moderaterna 19 mandat x 37 000 kr + 

grundstöd 85 000 kr 
788 000 kronor 

Centerpartiet 12 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

529 000 kronor 

Liberalerna 6 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

307 000 kronor 

Socialdemokraterna 5 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

270 000 kronor 

Kristdemokraterna 4 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

233 000 kronor 

Sverigedemokraterna 3 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

196 000 kronor 

Miljöpartiet 2 mandat x 37 000 kr + 
grundstöd 85 000 kr 

 159 000 kronor 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige noterar att Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna, 
Socialdemokraterna, Kristdemokraterna, Sverigedemokraterna och 
Miljöpartiet har lämnat in redovisning och granskningsrapporterna för 
kalenderåret 2023 inom föreskriven tid den 30 juni 2024. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att utbetala partistöd för 2025 enligt 
följande: 

− Moderaterna: 788 000 kronor 
− Centerpartiet: 529 000 kronor 
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− Liberalerna: 307 000 kronor 
− Socialdemokraterna: 270 000 kronor 
− Kristdemokraterna: 233 000 kronor 
− Sverigedemokraterna: 196 000 kronor 
− Miljöpartiet: 159 000 kronor 

3. Kommunfullmäktige beslutar att partistödet utbetalas med krav om att 
skriftlig redovisning och granskningsrapport ska inlämnas senast sex 
månader efter redovisningsperiodens utgång, det vill säga den 30 juni 2026. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar att Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna, 
Socialdemokraterna, Kristdemokraterna, Sverigedemokraterna och 
Miljöpartiet har lämnat in redovisning och granskningsrapporterna för 
kalenderåret 2023 inom föreskriven tid den 30 juni 2024. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att utbetala partistöd för 2025 enligt 
följande: 

− Moderaterna: 788 000 kronor 
− Centerpartiet: 529 000 kronor 
− Liberalerna: 307 000 kronor 
− Socialdemokraterna: 270 000 kronor 
− Kristdemokraterna: 233 000 kronor 
− Sverigedemokraterna: 196 000 kronor 
− Miljöpartiet: 159 000 kronor 

3. Kommunfullmäktige beslutar att partistödet utbetalas med krav om att 
skriftlig redovisning och granskningsrapport ska inlämnas senast sex 
månader efter redovisningsperiodens utgång, det vill säga den 30 juni 2026. 
__________ 
Expedieras 
Kommunfullmäktiges partier 
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§ 136 KS 2024/0008 
 

Årsredovisning för samordningsförbundet Roslagen 

Ärende 
Danderyds kommun är från den 1 januari 2019 medlem i 
Samordningsförbundet Roslagen. Förbundets ändamål är att arbeta med 
finansiell samordning av insatser mellan huvudmännen inom 
rehabiliteringsområdet. Insatserna ska leda till att deltagarna uppnår eller 
förbättrar sina möjligheter till försörjning genom förvärvsarbete. 
Förbundsstyrelsen har överlämnat årsredovisning för 2023. 
Årsredovisningen innehåller en översiktlig redogörelse av resultat och 
verksamhetsutveckling samt en redovisning av det ekonomiska utfallet för 
budgetåret 2023. Resultatet uppgår till 1,8 miljoner kronor, jämfört med 
budget som uppgår till minus 0,1 miljoner kronor. 
Bedömningen är att samordningsförbundet, under 2023, har uppfyllt sitt 
uppdrag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisning 2023 för 

Samordningsförbundet Roslagen. 
2. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för förbundets styrelse för 

verksamhetsåret 2023. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna årsredovisning 2023 för 

Samordningsförbundet Roslagen. 
2. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för förbundets styrelse för 

verksamhetsåret 2023. 
__________ 
Expedieras 
Samordningsförbundet Roslagen 
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§ 137 KS 2024/0228 
 

Antagande av riktlinjer för arbetet mot 
välfärdsbrottslighet 

Ärende 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) delar in tillvägagångssätten för att 
begå välfärdsbrott i två kategorier: 1) manipulation med beslutsprocess 
genom att lämna felaktiga uppgifter eller försvåra myndighetsutövning, och 
2) bristfällig leverans i form av felaktig volym, felaktig kvalitet eller brott 
mot exempelvis arbetsmiljölagstiftning eller miljölagstiftning. Baserat på 
kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrag den 15 januari 2024 (§ 1) har 
riktlinjer utarbetats för kommunens arbete mot välfärdsbrottslighet. 
Riktlinjerna tar tar avstamp i SKR:s systematisering av hur sådana brott 
begås. Riktlinjerna omfattar även Djursholms AB. Samtliga nämnder och 
Djursholms AB har fått ta de av förslaget till riktlinjer. Socialnämnden, 
tekniska nämnden samt kultur- och fritidsnämnden har yttrat sig över 
förslaget och därvid tillstyrkt det. 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige riktlinjer för arbetet mot 
välfärdsbrottslighet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslaget styrdokument Riktlinjer för arbetet 
mot välfärdsbrottslighet, med ändringen att lydelse i avsnittet ”2. 
Framgångsfaktorer för Danderyds kommun” ändras från ”Danderyds 
kommun polisanmäler alltid...” till ”Danderyds kommun meddelar alltid 
säkerhetschefen och polisanmäler alltid...”. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C), Birgitta Lindgren (L) och Gunnar Liljegren (KD) biträder 
Johanna Hornbergers (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslaget styrdokument Riktlinjer för arbetet 
mot välfärdsbrottslighet, med ändringen att lydelse i avsnittet ”2. 
Framgångsfaktorer för Danderyds kommun” ändras från ”Danderyds 
kommun polisanmäler alltid...” till ”Danderyds kommun meddelar alltid 
säkerhetschefen och polisanmäler alltid...”. 
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__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
Djursholms AB 
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§ 138 KS 2022/0367 
 

Strategi med åtgärdsförslag för överlämnade 
förvaltningsobjekt  

Ärende 
En inventering har genomförts gällande kommunens innehav av bostäder 
och lokaler. Ett antal förvaltningsobjekt har identifierats för vilka det saknas 
tydliga verksamhetsbehov, driftekonomiska förutsättningar, strategiska 
värden eller andra avgörande skäl att långsiktigt förvalta objekten. 
Bedömningen är att det inte föreligger några kort- eller långsiktiga 
verksamhetsbehov gällande de objekten, och det saknas driftekonomiska 
förutsättningar att fortsätta förvalta dem. 
Tekniska nämnden beslutade den 14 mars 2024 (§ 30) att överlämna 
identifierade objekt till kommunstyrelsen för utredning om framtida 
planeringsinriktning (strategi) med åtgärdsförslag. Överlämning av 
förvaltningsobjekten utförs i enlighet med kommunens 
lokalförsörjningsprocess. Genom beslut i fastighetsnämnden den 27 januari 
2022 (§ 5) har även fastigheten Åsgård 4 (Vasaborg) överlämnats till 
kommunstyrelsen. 
Föreliggande ärende innebär antagande av en strategi och fastställande av 
konkreta åtgärder för de överlämnade objekten. Åtgärderna genomförs inom 
perioden 2024–2028. Syftet med åtgärderna är att anpassa och effektivisera 
förvaltningen av kommunens fastighetsbestånd. Åtgärdsförlagen utgår från 
mål om en effektiv resursanvändning och god ekonomisk hushållning.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige fastställer Åtgärdsplan 2024–2028 för överlämnade 
förvaltningsobjekt. Kommunfullmäktige noterar att punkterna 1–4 gäller 
tekniska nämndens ansvarsområde medan 5–8 gäller för kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Carina 
Erlandsson (M) och Maarit Nordmark (L) biträder Christian Hoas (M) 
yrkande. 
Kristin Eriksson (C) yrkar enligt följande: 
”p 1. Bifall. 
p 2. Bifall, men senarelagt till efter 2025. 
p 3. Avslag till rivning. Husen ska utredas för anpassning till skoländamål 
(Stocksundsskolan), behållas och renoveras. 
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p 4. Modulerna skänks i första hand till Ukraina, i andra hand säljs de på 
öppna marknaden. 
p 5. Avslag till försäljning av fastigheterna.  
p 6. Avslag till försäljning. Bostäderna ska rustas snarast möjligt.  
p 7. Bifall till försäljning av två bostadsrätter. 
p 8. Avslag till försäljning av skolnära fastighet.” 
Christian Ljungdahl (C), Karl Stenqvist (S), Carolin Robson (MP), Siv 
Sahlström (C) och Karl-Johan Nybell (C) biträder Kristin Erikssons (C) 
yrkande. 
Bo Lagercrantz (SD) yrkar följande ändring:  
”Att åtgärdsplan 2024–2028 för överlämnade förvaltningsobjekt ändras 
enligt följande avseende punkt 4, 5, 6 och 8:  
Punkt 4: 
− Att senast under 2025 avveckla förvaltningsobjekt nr 446 inom 
fastigheterna 2:448–452.  
− Att avveckling i första hand sker genom att modulerna skänks till Ukraina, 
i andra hand avvecklas genom rivning, försäljning eller annan överlåtelse.  
Punkt 5: Avslag till försäljning av fastigheterna 2:448–452   
− Att fastigheterna 2:448–452 kvarstår i kommunal ägo tillsvidare.  
Punkt 6: Avslag till försäljning av förvaltningsobjekt 346 inom Stor-Kalmar 
14 och förvaltningsobjekt 3336 inom Gjallarbron 1.  
− Att förvaltningsobjekt 346 inom Stor-Kalmar 14 och förvaltningsobjekt 
3336 inom Gjallarbron 1 kvarstår i kommunal ägo tillsvidare.  
− Att närmare utreda kostnader för upprustning för förvaltningsobjekt 346 
inom Stor-Kalmar 14 och förvaltningsobjekt 3336 inom Gjallarbron 1.  
Punkt 8: Avslag till försäljning av fastigheten Åsgård 4. 
− Att fastigheten Åsgård 4 kvarstår i kommunal ägo.  
− Att förutsättningarna för annan kommunal verksamhet inom fastigheten 
Åsgård 4 utreds.”  
Christian Hoas (M) yrkar avslag på Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christer Lidgard (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Kristin Erikssons (C) yrkande och Bo Lagercrantz (SD) yrkande 
och finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 
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Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs.  
Kommunstyrelsens förslag utses till huvudförslag. För att utse motförslag 
till huvudförslaget ställer ordförande Boris von Uexküll (M) proposition på 
Kristin Erikssons (C) yrkande och Bo Lagercrantz (SD) yrkande och finner 
att kommunfullmäktige utsett Kristin Erikssons (C) yrkande till motförslag. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 21 NEJ-röster. 1 ledamot 
är frånvarande. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Åtgärdsplan 2024–2028 för överlämnade 
förvaltningsobjekt. Kommunfullmäktige noterar att punkterna 1–4 gäller 
tekniska nämndens ansvarsområde medan 5–8 gäller för kommunstyrelsen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Bo Lagercrantz (SD) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
Socialnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 139 KS 2024/0205 
 

Antagande av riktlinjer för mål- och styrmodell 

Ärende 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige nya riktlinjer för 
kommunens mål- och styrmodell. Styrmodellens syfte är att säkerställa att 
den politiska viljeriktningen, från vision till mål, får genomslag i 
kommunen. Den politiska styrningen har tydliggjorts i de nya riktlinjerna.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagen ny riktlinje för mål- och styrmodell 
med ändring att avsnittet ”Tillit och ansvar”, på sida 1, tas bort. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen ny riktlinje för mål- och styrmodell 
med ändring att avsnittet ”Tillit och ansvar”, på sida 1, tas bort. 
__________ 
Expedieras 
Alla nämnder 
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§ 140 KS 2024/0289 
 

Antagande av riktlinjer för föreningsbidrag 

Ärende 
Kultur- och fritidsnämnden har genomfört en översyn av föreningsbidrag. 
Översynen har inneburit en revidering av styrdokumenten som har anpassats 
till kommunens riktlinjer för styrande och stödjande dokument, och renodlas 
till övergripande frågor respektive frågor som rör tillämpningen. 
Följande styrdokument har reviderats: 
• Bidragsnormer – Regler för bidrag till föreningar antagna av 

kommunfullmäktige 14 mars 2011 (§ 26), renodlas till övergripande 
frågor. 

• Tillämpningsföreskrifter – Regler för bidrag till föreningar antagna av 
kultur- och fritidsnämnden 8 december 2020 (§ 61), renodlas till de 
frågor som rör tillämpningen. 

• Riktlinjer för kulturföreningsbidrag antagna av kultur- och 
fritidsnämnden 8 december 2020 (§ 60), tas bort och inkluderas i det 
dokument som styr tillämpningen av bidrag till föreningar. Det betyder 
att styrdokumentet som var beslutat av KFN tas bort och ersätts med 
riktlinjer för föreningsbidrag som kommunfullmäktig ska besluta om. 

Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige nya riktlinjer för 
föreningsbidrag i enlighet med det förslag som lämnats av kultur- och 
fritidsnämnden. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagna Riktlinjer för föreningsbidrag att 

gälla från 1 januari 2025. 
2. Kommunfullmäktige upphäver gällande Bidragsnormer - Regler för 

föreningsbidrag till föreningar, antagna av kommunfullmäktige den 14 
mars 2011 § 9. 

Yrkanden 
Carl Gustav Pfeiffer (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Lovisa 
Eriksson (C), Elvy Svennerstål (L) och Erika Svanström (KD) biträder Carl 
Gustav Pfeiffers (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagna Riktlinjer för föreningsbidrag att 

gälla från 1 januari 2025. 
2. Kommunfullmäktige upphäver gällande Bidragsnormer - Regler för 

föreningsbidrag till föreningar, antagna av kommunfullmäktige den 14 
mars 2011 § 9. 

__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 141 KS 2024/0263 
 

Antagande av attestreglemente 

Ärende 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige ett nytt 
attestreglemente. Detta syftar till att förenkla, förtydliga och förbättra 
kommunens attestförfarande och innebär exempelvis förenklad 
administration, förtydligande om vem som får attestera, förtydligande om 
undantagen avseende tvåhandsprincipen, samt införande av ny rutin för hur 
attestförteckningen ska diarieföras. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget attestreglemente, med ändring att 

lydelse på sida 8 i föreslaget attestreglemente ska ändras från 
”...oegentligheter rapporteras till överordnad chef...” till 
”...oegentligheter rapporteras till överordnad chef och 
säkerhetschefen...”. 

2. Kommunfullmäktige upphäver attestreglemente som antogs av 
kommunfullmäktige den 14 oktober 2019 (§ 138). 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Siv 
Sahlström (C) biträder Johanna Hornbergers (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslaget attestreglemente, med ändring att 

lydelse på sida 8 i föreslaget attestreglemente ska ändras från 
”...oegentligheter rapporteras till överordnad chef...” till 
”...oegentligheter rapporteras till överordnad chef och 
säkerhetschefen...”. 

2. Kommunfullmäktige upphäver attestreglemente som antogs av 
kommunfullmäktige den 14 oktober 2019 (§ 138). 

__________ 
Expedieras 
Samtliga nämnder 
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§ 142 KS 2023/0298 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
undersöka ny angöringsplats för pendelbåt i 
Stocksund 

Ärende 
Christian Ljungdahl (C) med flera har vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 juni 2023 (§ 111) väckt en motion om att undersöka 
förutsättningarna för en angöringsbrygga för pendelbåtar i Stocksund. 
Motionärerna föreslår att det ska undersökas om det finns möjlighet att få en 
angöringsplats för den reguljära båtlinjen 80 på fastlandssidan i Stocksund. 
Bedömningen är att förslaget som är framfört i motionen hanteras inom 
ramen för tekniska kontorets dialog med regionens trafikförvaltning genom 
att uppmärksamma behovet av utökad båttrafik och ny angöringsbrygga på 
fastlandssidan i Stocksund. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Christian Ljungdahl (C) yrkar bifall till motionen. Kristin Eriksson (C), Karl 
Stenqvist (S), Carolin Robson (MP), Karl-Johan Nybell (C), Jenny Åkervall 
(S) och Deniz Norgren (SD) biträder Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Elvy 
Svennerstål (L) och Carl Gustav Pfeiffer (M) biträder Robert Nibelius (M) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Siv Sahlström (C) och Christian Hoas 
(M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Christian Ljungdahls (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
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Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 21 NEJ-röster. 1 ledamot 
är frånvarande. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Christian Ljungdahls (C) yrkande. 
__________ 
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§ 143 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 144 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 145 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 146 KS 2023/0471 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om uppdrag 
att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
om återgång av köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har lämnat in en motion om att inleda 
förhandlingar med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet av 
fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så kommunen kan bygga ett 
äldreboende på platsen.  
Motionärernas förslag om återgång av markanvisningen är bara möjlig i 
form av förvärv av hela projektet, inkluderande alla projekteringshandlingar. 
En sådan affär torde innebära dels omfattande genomgångar och värderingar 
av handlingar, dels förhandlingar som bedöms vara resurskrävande i form 
av externa konsulter och avsevärd arbetstid. Bygget påbörjas med beräknad 
färdigställande och driftstart innan årsskiftet 2025/2026. Det bedöms vara 
det snabbaste och bästa alternativet för att tillgodose kommunens och dess 
invånares behov. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 147 KS 2024/0158 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 (§ 35) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ”att införa en bättre 
budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna i 
kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss”. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att budgetprocessen som helhet 
är väl fungerande. Däremot kan det alltid ske en förbättring av 
budgetprocessens enskilda detaljer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 148 KS 2024/0180 
 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m fl om 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen 
vid Danderyds gymnasiums idrottsplats 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 52) väckte 
Karl Stenqvist (S) med flera en motion om ny tillgänglighetsanpassad 
läktare med serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums idrottsplats. 
Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 juni 2024 
(§ 37) antagit remissvar.  
Kultur- och fritidsnämnden framför att en lokalbehovsanalys genomförs för 
nämndens samlade lokalbehov och med hänsyn till nämndens samlade 
behov av lokaler vid beslut om investeringar. Nämnden konstaterar att 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium klarar Svenska fotbollförbundets 
arenakrav för Ettan (division 1). På området finns toaletter för publik och 
utövare. Det finns åskådarplatser för personer med funktionsnedsättning och 
ledsagare, samt ramp för att kunna ta sig till gräsplan i rullstol. Det finns 
toalett för funktionshindrade. I omklädningsrummen i Danderyds 
gymnasium finns faciliteter för föreningar. 
Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
den av motionärerna framförda frågan hanteras genom kultur- och 
fritidsnämndens lokalbehovsprocess med lokalbehovsanalys. 
Kommunledningskontoret kan därtill konstatera att nämndens 
ansvarsområde inte inbegriper uppgift att initiera folkhälsostrategiska 
åtgärder vilket den efterfrågade kalkylen skulle förutsätta. Av betydelse är 
också att ett sådant arbete skulle innebära en relativt omfattande 
resursinsats.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 149 KS 2024/0185 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
genomföra aktiviteter för att hedra minnet av Elsa 
Beskow och Alice Tegnér 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 54) väckte 
Christian Ljungdahl (C) med flera en motion om att initiera genomförande 
av möjliga aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice 
Tegnér. Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 
juni 2024 (§ 38) antagit remissvar. 
Kultur och fritidsnämnden framför en rad aktiviteter, som uppmärksammar 
Elsa Beskow och Alice Tegnér, är planerade under året. Det gäller både 
aktiviteter i samarbete med föreningslivet och i kommunens regi.  

− För att fira Alice Tegnérs 160-årsdag genomfördes föreställningen ”Ur 
hjärtats vrå” på Danderydsgården. 

− Elsa Beskows karaktärer uppmärksammas under nationaldagsfirandet, 
och en barnkör sjunger Alice Tegnérs sånger. 

− Åtta allsångskonserter hålls med Alice Tegnérs sånger, både offentligt 
och på seniorboenden. 

− Under advent arrangeras ”Jul på slottet”, med familjeföreställningar i 
Elsa Beskows sagovärld. 

Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och välavvägt 
sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens verksamhet under 
2024. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 150 KS 2024/0078 
 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

Ärende 
Sverigedemokraterna har ett vakant uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen. Sverigedemokraterna har för detta uppdrag nominerat 
Deniz Norgren (SD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Deniz Norgren (SD) till ersättare i 
kommunstyrelsen och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Deniz Norgren (SD)  
till ersättare i kommunstyrelsen till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Deniz Norgren 
Kommunstyrelsen 
  



  Sammanträdesprotokoll 32 (35) 
Sammanträdesdatum 
2024-10-14 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                 Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 151 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ersättare i kultur- och fritidsnämnden 

Ärende 
Moderaterna har ett vakant uppdrag som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. Moderaterna har för detta uppdrag nominerat Michael 
Brusis (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska utse Michael Brusis (M) till ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Michael Brusis (M)  
till ersättare i kultur- och fritidsnämnden till och med den 31 december 
2024. 
__________ 
Expedieras 
Michael Brusis 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 152 KS 2024/0373 
 

Motion från Carolin Robson (MP) angående 
revisorernas revisionsrapporter 

Ärende 
Carolin Robson (MP) lämnar in en motion rubricerad: ”Motion av 
Miljöpartiet de gröna gällande revisorernas revisionsrapporter och deras 
uppföljande revisionsrapporter”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 153 KS 2024/0375 
 

Motion från Siv Sahlström (C) m fl om att undersöka 
möjligheten att göra Norahällen mer tillgänglig för 
allmänheten så att den kan bevaras för kommande 
generationer 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera lämnar in en motion rubricerad: ”Motion om att 
undersöka möjligheten att i samarbete med Stockholms länsstyrelse och 
Riksantikvarieämbetet göra Danderyds historiskt och kulturellt signifikanta 
runinskrift, Norahällen, mer tillgänglig för allmänheten, så att den säkert 
kan bevaras för kommande generationer”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 154

Anmälningar 

Följande anmäls för kommunfullmäktiges kännedom: 
1. Socialnämndens beslut, SN 2024-04-24 § 45, Ej verkställda beslut

kvartal 1, 2024.
2. Socialnämndens beslut, SN 2024-09-25 § 81, Ej verkställda beslut

kvartal 2, 2024.
__________ 



 
 
Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
Interpellation till ordföranden i kommunstyrelsens 
Fastighets- och exploateringsutskott, Christian 
Hoas, angående Klövergärdet. 
 
Kommunstyrelsens Fastighets- och exploateringsutskott antog vid 
mötet den 16 september en så kallad principöverenskommelse inom 
ramen för detaljplanearbetet för fastigheten Klövergärdet 1 i 
Stocksund. Området är av kulturhistoriskt värde och befintlig 
byggnation anges som särskilt värdefull i remissutgåvan till 
kulturmiljöprogrammet. Beslutet fattades med hänvisning till kap 
4.1.1 i kommunstyrelsens delegationsordning, som anger att avtal 
som föregår en detaljplan kan delegeras till kommunstyrelsens 
fastighets- och exploateringsutskott.  
 
Beslutet ovan renderar två anmärkningar.  
 
För det första: En principöverenskommelse föregår ett 
exploateringsavtal och bör därför hanteras i linje med det senare. I 
kommunens fastighetspolicy anges att det är kommunfullmäktige som 
fattar beslut om exploateringsavtal, varför en motstridighet finns med 
ovan nämnd delegationsordning. 
 
För det andra: Att fatta beslut om principöverenskommelse och 
exploateringsavtal förutsätter information om hur den tillhörande 
föreslagna detaljplanen ser ut. Ärendet om detaljplanen hanterades i 
detta fall parallellt i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden men ingen 
information om detta fanns med i Fastighets- och 
exploateringsutskottets handlingar. Därtill visade det sig efter mötet 
ovan, att Miljö- och stadsbyggnadsnämnden på sitt möte den 2:a 
oktober återremitterade detaljplaneärendet på grund av synpunkter på 
viktiga delar i detta. 
 



Med anledning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till ordföranden i Fastighets- och exploateringsutskottet få 
ställa följande frågor: 
 
1. Hur anser du att motstridigheten kring vilken instans som är 
beslutsfattande avseende ingående av kommunens 
exploateringsavtal och tillhörande principöverenskommelser ska 
hanteras? 
 
2. Vilka åtgärder avser du vidta för att beslutsfattande instans 
avseende exploateringsavtal och principöverenskommelser, ska 
förses med relevanta underlag avseende parallellt pågående 
detaljplanearbeten? 
 
 
Danderyd den 11 oktober 2024 
 
Christian Ljungdahl (C) 
 
       
                                                                              
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
Interpellation till tekniska nämndens ordförande 
Robert Nibelius angående hanteringen av 
renoveringen av Samsövikens brygga i Djursholm. 
 
Under hösten 2023 och våren 2024 byttes samtligt virke ut på 
Samsövikens brygga i Djursholm. Virket hade då legat där i ca fem år 
men börjat murkna, eftersom kommunen från början beställt en 
felaktig kvalitet. Kommunens sammanlagda nota för bytet blev långt 
över tre miljoner kronor, inklusive interna kostnader. 
 
Men inte heller det nylagda virket höll måttet utan var felaktigt 
monterat. I besiktningsprotokoll från 240311 framgår en lång rad 
brister, som ska åtgärdas. Bland annat anges att en stor del av virket 
är bristfälligt, att entreprenören inte utfört någon dokumenterad 
egenkontroll med mera. I protokollet anges dessutom att 
entreprenören, Nässelgrundet, anses ha ansvaret för samtliga brister. 
Entreprenaden godkändes ändå, dock ska samtliga fel vara åtgärdade 
inom en månad, framgår det av protokollet.  
 
Den 15:e mars intygar entreprenören att denne har åtgärdat samtliga 
fel ”som denne signerat”. Problemet är dock att entreprenören avstått 
från att signera några av de fel som besiktningsföretaget påtalat. Det 
verkar alltså som att entreprenören inte tagit på sig något ansvar för 
felen, trots besiktningsföretagets anmärkning. 
 
I verkligheten vidtas inga åtgärder avseende bristerna på bryggan 
förrän ett antal medborgare före sommaren påpekar dessa i sociala 
medier. Efter semestern påbörjas ett omfattande utbyte av felaktigt 
virke, långt mer än det som anges i besiktningprotokollet. Cirka150 
bryggplankor byts ut, på cirka en tredjedel av bryggområdet. På det 
återstående området är ännu fler brädor kryssmärkta för utbyte. Det 
kan dessutom noteras att flertalet brädor är felvända, vilket medför 
vattenansamlingar. Infästningarna, det vill säga spik går dessutom 
uteslutande långt under brädytorna och sitter för nära kortändarna.  
 
Även om besiktningen inte tagit upp dessa brister så är det uppenbart 
att montaget och virket tydligt avviker från vad som är 
fackmannamässigt. (Se byggbeskrivningar i Svenskt trä.) 



 
Ovan förhållande tycks dock inte bekymra tekniska nämndens 
ordförande. I Mitt i den 6/9 hävdar denne att ”för 30 år sedan kanske 
man gjort på ett annat sätt. Men vi är nöjda, det är gjort enligt 
konstens regler ” Ett i sammanhanget grovt felaktigt påstående, alltså. 
 
Slutligen: På fråga vid mötet i tekniska nämnden den 28 augusti 
angavs att kommunen kommer att betala även detta byte av virke, 
trots att de fel som anges i protokollet anses vara knutna till 
entreprenören. Det är anmärkningsvärt. Ett sådant påstående kan 
endast äga giltighet om kommunen inte ställt krav på utförandet i 
ramavtalsavropet.  
 
 
Med anledning av ovanstående anhåller jag om 
kommunfullmäktiges tillstånd att till ordföranden Tekniska 
nämnden få ställa följande frågor: 
 
1. Hur agerade kommunen som beställare mot entreprenören 
Nässelgrundet, då denne inte tog ansvar för några av de påpekade 
felen och följaktligen inte åtgärdade dem i enlighet med vad som 
föreskrevs i besiktningsprotokollet? 
 
2. Fanns det någon, och i så fall vilken, typ av kravspecifikation 
avseende material och utförande som var kopplad till 
ramavtalsavropet av entreprenören Nässelgrundet. 
 
3. Har tekniska nämndens ordförande förtroende för entreprenören 
Nässelgrundet? 
 
4. Hur kan det komma sig att kommunens skattebetalare ska stå för 
notan av det omfattande felaktigt utförda arbetet? 
 
5. Av vilken anledning berättade inte tekniska nämndens ordförande 
som det var utan valde att fara med direkta osanningar i Mitti den 6 
september? 
 
 
Danderyd den 11 oktober 2024 
 
Kristin Eriksson (C) 
 
       



 

 
 
 

Motion av Miljöpartiet de gröna gällande revisorernas revisionsrapporter  
och deras uppföljande revisionsrapporter. 
 
Miljöpartiet anser att revisorernas rapporter och deras uppföljande revisionsrapporter 
behöver behandlas och beslutas av kommunfullmäktige. Vi uppmanar kommunfullmäktige 
att uppdra åt kommunstyrelsen att skicka alla revisionsrapporter och uppföljande 
revisionsrapporter till kommunfullmäktige för behandling och beslut. 
 
Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen uppsikt över övriga nämnder. I uppsikten 
ingår att kommunstyrelsen har ett granskande och prövande förhållningssätt innebärande 
bl a att kommunstyrelsen utövar uppsikt över nämndernas följsamhet till lagar och förord-
ningar. Miljöpartiet anser att revisorernas rekommendationer till Danderyds kommun ligger 
inom den del av kommunstyrelsens uppsiktskyldighet som ska delges kommunfullmäktige 
för behandling och beslut. 
 
Bakgrund 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-09-30 (punkt 9, Revisionsrapport angående 
uppföljning av lämnade rekommendationer år 2021-2022) framkom att kommunen infört en 
ny rutin gällande handläggning av revisorernas revisionsrapporter. Den nya rutinen 
innebär att revisorernas rekommenderade åtgärder anses vara genomförda i och med att 
revisionsrapporten finns upptagen på kommunstyrelsens dagordning. Denna nya rutin 
innebär inte att revisorernas rekommendationer har genomförts utan endast att 
revisionsrapporten finns att läsa bland kommunstyrelsens handlingar. Enligt miljöpartiet 
innebär den nya rutinen ett illa dolt försökt att förhindra insyn i kommunens verksamhet. 
 
Revisorernas rekommendationer 2024: 

• att kommunstyrelsen ska ta fram ett styrande dokument för personalpolicy  

• att socialnämnden ska säkerställa en internkontrollplan för uppföljning av avtal med 
privata utförare 

• att utbildningsnämnden ska säkerställa uppföljning och analys av 
digitaliseringsarbetet 

• att socialnämnden och utbildningsnämnden  
ska säkerställa en kartläggning och analys av inkomna orosanmälningar kring barn 
och unga som riskerar att fara illa 
ska anordna årliga info-träffar för att säkerställa orosanmälningar 
ska anordna utbildning om ansvaret för det förebyggande arbetet för barn och unga 
som riskerar att fara illa 
ska utveckla ett systematisk och strukturerad uppföljning, utvärdering och 
återrapportering av barn och unga som riskerar att fara illa. 

 
Rekommendationerna 2024 utgår från en uppföljning av rekommendationerns 2021-2022. 
Det stämmer inte att kommunstyrelsen följt upp och säkerställt att revisorernas 
rekommenderade åtgärder genomförts. Det stämmer heller inte att kommunstyrelsen fått 
en slutredovisning som visar att åtgärderna är verkställda. 



 
Miljöpartiet anser att revisorernas uppföljande rekommendationer till kommunstyrelsen är 
av avgörande betydelse och ska delges kommunfullmäktige.  
Miljöpartiet anser det är väldigt oroväckande att kommunstyrelsen tar så lättvindigt på 
kommunens kärnverksamheter och detta särskilt gällande frågan om våra barn och unga 
som riskerar att fara illa. 
 
 
Miljöpartiet har liksom kommunens revisorer, Ernst & Young och PWC under en följd  
av år riktat kritik mot kommunstyrelsens bristfälliga uppsikt och ekonomistyrning över 
nämnderna. Vi har påtalat att kommunstyrelsen är skyldig att finansiera kärnverksam-
heterna så att dessa bedrivs evidensbaserat och i enlighet med gällande lagar, 
förordningar och föreskrifter. Trots att vi upprepat har påmint fullmäktige och 
kommunstyrelsen om revisorernas rekommendation att kommunstyrelsen årligen ska 
utvärdera effekterna av det implicita effektiveringskrav som följer av underfinansieringen 
av kommunens kärnverksamheter förskola, skola, vård och omsorg – så har någon 
utvärdering inte gjorts.  
 
 
 
Danderyd 2024-10-14 

 
Carolin Robson  
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